

















Amalan ajaran Islam di kalangan mereka. Penelitian ini dilakukan oleh penulis dikawasan yang bukan didiami oleh masyarkat Islam. Ianya terletak di kawasan yang jauh dari kota. Peneliti menerangkan tokoh yang berperan menjalankan dakwah Islam di sana adalah terdiri guru-guru yang ditugaskan oleh Kementerian Pelajaran Malaysia.

3. Zulkifli Abd Ghani, "*Tokoh Pembangunan Islam Sarawak. Peranan dan Cabaran Tokoh berdakwah di Sarawak*" Dalam buku ini, di jelaskan Tokoh yang mau mengembangkan Islam ke seluruh Sarawak menghadapi cabaran yang getir. Cabaran yang di hadapi di sebabkan oleh tidak adanya kemudahan jalan raya sebagai hubungan utama ketika itu. Islam lebih cepat berkembang hanya di kawasan kota seperti di Kuching dan Miri. Makanya, tokoh-tokoh Islam yang mau meluaskan dakwahnya di luar kota atau lebih dikenali dengan penempatan pedalaman Sarawak seperti Mukah, Balingian dan Sarikei haruslah tinggal secara menetap di kawasan tersebut demi Islam.
4. Yasir Abdul Rahman, *Melanau Mukah, Satu Kajian Budaya*. Buku ini membahaskan tentang bagaimana budaya Masyarakat Melanau yang beragama Islam dan Kristen. Dalam buku ini dinyatakan bagaimana proses dan perkembangan budaya yang terdapat dalam masyarakat Islam dan Kristen. Melanau Islam dinyatakan didalam buku ini suatu ketika dahulu hidup dalam satu Rumah Panjang. Mohammad Fadzillah Ahamat "*Biografi Tun Patinggi Haji Abdur Rahman Ya'kub*". Dalam penelitian Skripsi ini, penulis membahaskan tentang peran Tokoh terkenal Sarawak yang banyak berjasa mengembangkan Islam. Penulis lebih memfokuskan















bagaimana pula keluarga James Brooke mengambil alih penguasaan Kesultanan Brunei. Tambahan lagi, disini akan di bahaskan agama dan kepercayaan masyarakat Melanau.

Bab ketiga merupakan akan membahaskan mengenai sejarah masuknya Islam di Mukah Sarawak. Pembahasan ini merangkumi dua periode yakni sebelum merdeka dan setelah merdeka. Selain itu di bab ini akan di jelaskan siapa yang berperan dan metode apa yang digunakan.

Bab keempat pula merupakan pembahasan perkembangan Islam dalam masyarakat Melanau yang mengaitkan dinamika dan survival orang Islam di Mukah masih bertahan walaupun ada alikuturasi agama daripada kaum Melanau lain. Pada bab ini juga akan dibahaskan mengenai Organisasi-organisasi yang berdiri dalam perkembangan Islam di Mukah serta cabaran dalam pengembangan Islam yang dihadapi.

Bab kelima merupakan pembahasan kesimpulan dari keseluruhan yang dibahas yang ada bab-bab sebelumnya dan dimuatkan juga saran.